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J e g y z ő k ö n y v 

 

 

Készült a Kökényben megvalósuló szennyvíz csatornahálózat aktuális munkálatairól, a további 

feladatokról 2023. szeptember 28-án tartott 2. lakossági tájékoztatóról.  

 

Jelen vannak: Máli Julia polgármester, 

   Stiebel Lőrinc, 

   Katona László, 

              Simai József képviselők,  

              Dr. Kislaki – Frank Brigitta jegyző 

   Dicső László A-Híd Zrt. építésvezető 

 Nánási Attila Alisca Bau Zrt. építésvezető 

 Erdelcz György Alisca Bau Zrt. művezető 

 Kispéter Zoltán A-Híd Zrt.  

                          

Lakossági érdeklődők: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

l./ Tájékoztatás a szennyvízberuházás munkálatairól, a várható ütemezésről 

   

Máli Julia: Szeretettel köszöntök mindenkit, aki ma este eljött a tájékoztató programunkra. 

Április 26-án volt a munkaterület átadása a szennyvízberuházásnak. Május végén megérkeztek 

a fiúk, kicsit felbolygatták az életünket, de ezt vártuk, ez volt a cél. Ezt megelőzően egyszer 

már volt egy tájékoztató, én úgy gondolom, hogy már akkor részletes tájékoztatást kapott a 

lakosság. Az elmúlt hónapokban már több minden történt, több háznál megtörténtek a házi 

bekötések, nagy számban dolgoznak a gerincvezeték lefektetése kapcsán.  Az adottságaink 

olyanok, amilyenek, a háztartások és a lakóingatlanok sem egyszerűek sok tekintetben. Az adott 

helyhez és a lehetőségekhez képest sikerült eddig is mindent megoldani. Át fogom adni a szót 

az A-Híd Zrt. képviseletében Dicső Lászlónak és azt szeretném, ha egy kicsit kötetlenebb 

jellegű lenne ez a mai program, beszélgetünk.  

 

Dicső László: Bízom benne, hogy inkább az érdeklődésnek, mintsem az elégedetlenségnek szól 

a nagy számú jelenlét, én mindenesetre örülök neki, köszönöm a türelmüket. A számok azt 

mutatják, hogy a vezeték építés mély részének oroszlánrészén túl vagyunk. A településen kész 

van 1400 méter. El fogják kezdeni a kollégáim a nyomóvezetékek építését is, ami kevesebb 

föld megmozgatással jár, gyorsabban halad. A polgármester asszony elmondta a számokat, az 

időpontokat és a miérteket. Az Attiláéknak rengeteg személyes egyeztetési feladatuk van, a 

bekötésekkel, a bekötések helyével kapcsolatban, valós helyek feltárásával, ha kell akkor az 

átalakítással kapcsolatban, ami érinti a bekötés milyenségét. A lefektetett csatornaszakaszok 

minőségbiztosítási szempontból jónak bizonyultak, folyamatosak a minőségellenőrzések is.  

Nem azt jelenti, hogy ha elmegyünk az utcából és nincs ott munkagép, akkor vége van ott a 

munkának. Nincs vége, a csöveket ellenőrizni kell, fel kell tölteni vízzel, le kell kamerázni, 

ideiglenes helyreállítást kapnak a vezetékek mindaddig, amíg a talajtömörség mérés, a kamerás 

vizsgálat és a víztartási próba nem történik meg. A projektben van egy olyan előírás, hogy a 

fektetést követően 3 hónappal minimum lehet(ne) a végleges helyreállítási munkákat elvégezni. 

A szilárd burkolatnak az építését mind próbáljuk szem előtt tartani. Próbáljuk ezt a kaput a 

minimálisra csökkenteni. Az a cél, hogy mire jön a tél, minél több helyen lezárt burkolattal, 

mindenhol közlekedhető felülettel találkozzunk. A következő munkák nagy részét elmondtam, 

nyomóvezeték építése, illetve az átemelő műtárgyak építése fog következni. Ezek általában téli 

munkák. A rendszer teljes készültsége, amikor az átemelők és a kisátemelők beüzemelése 
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megtörténik, a jövő évre fog csúszni. Az EON a végátemelő energiaellátását nem csak ebben a 

projektben, hanem országos szinten is, figyelembe nem véve a projektek határidejét kb. másfél- 

két éves átfutással igazolja vissza. Ez mindenkin kívülálló ok, konkrétan a miniszter úrnál van, 

hogy kicsit felgyorsuljanak a munkálatok. 

Még egyszer köszönöm Önöknek a türelmet, ez egy jó projekt. Hozzám viszonylag kevés 

panasz jut el, biztosan van, de az eddigi tapasztalatok és az én életem során korábbi 

projektekben sokkal több volt. Várjuk a kollégáimmal a kérdéseket. 

 

Máli Julia: Én elkezdem a sort. Szó volt a forgalomtechnikáról, ami egy elég kényes szakasz, 

eljutottak a munkálatok a Petőfi utcának egy olyan szakaszához ami emelkedő, nem belátható 

és minden tekintetben problémás. Ez a legforgalmasabb, legjobban igénybe vett rész, ami a 

munkagépekkel és nyitott árkokkal nehezen közlekedhető. A kérdésem az, hogy mire 

számíthatunk a forgalomtechnikát illetően? Én azt hiszem ez mindenkit érint. 

 

Dicső László: Forgalomtechnikával kapcsolatban volt egy olyan ígéretem, ami lassan kezd 

realizálódni. Ez a település sajátja, a gépek sajátja, hogy időnként dugó alakul ki, türelemmel 

kell várni. Viszonylag nagyobb munkagépekkel dolgozunk. Felhívtam a kollégák figyelmét a 

fokozott ellenőrzésre, a forgalomtechnikai tervekben foglaltak jóváhagyására. Múlt héten meg 

is állítottam emiatt kicsit a munkákat, és a jövőben is fogom. Ha olyan panasz ér minket, hogy 

valami nem megfelelő, akkor megállunk, rendet raknak, és úgy fogjuk folytatni a munkálatokat. 

Ezt én személyesen megígérem. Szerencsére baleset nem történt, remélhetőleg nem is fog. Az 

a fontos, hogy senkit se érjen kár. 

 

Máli Julia: A buszközlekedést csak annyiban érinti, hogy legyünk kicsit türelmesebbek, a busz 

tud közlekedni, csak lehet, hogy kicsit késni fog. 

 

Dicső László: A munkálatok előtt a Volánnal egyeztettem, az volt a kérésük, hogy ahol a busz 

megfordul, azon terület munkálatait hétvégén végezzük. Ezt meg is ígértem. A 

forgalomtechnika úgy lett benyújtva, hogy a buszközlekedés folyamatos legyen. 

 

Bertalan Judit: A Kossuth utca végén lakom. Én azt szeretném megkérdezni, hogy ha valami 

munkával végeznek a dolgozók, akkor nem kéne utána eltakarítani? Iszonyat mennyiségű por 

van. Pozitívumot csak annyit szeretnék mondani, hogy mindig megtaláltam az utat haza, pár 

percnél tovább nem kellett várni. 

 

Dicső László: Köszönöm a jelzést, kezelni fogjuk. A kollégák minden héten körbejárják a 

területet. Mikor tavaly először jártam itt, akkor mondtam, hogy elég sok műszaki ellenőr fog 

minket körül venni, kértem is az önök segítségét ilyen értelemben is. Ezért van az email cím a 

szórólapon, azon be tudják jelenteni a problémákat, kérdéseket is lehet feltenni. 

 

Máli Julia: Minden alaklommal direktbe rögtön tolmácsolva van a probléma, ha azt az 

önkormányzathoz jelentik be. 

 

Stiebel Lőrinc: Én kértem tőled az organizációs és a forgalomtechnikai tervet. Nagyon 

korrektül álltatok hozzá. A forgalomtechnikai azért érdekel, mert mindenhol korlátozások 

vannak. A nagy por abból is adódik, hogy nem megfelelő sebességgel mennek az autók. Nekünk 

is tenni kell, csökkenteni a sebességet. 

 

Dicső László: Ezért is jó, hogy itt beszélünk, sosem zárkóztunk el a kommunikáció elől. 

Mindenki félti a saját házát.  
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Kovács-Mészáros Beáta: Felsőhegy utca. Az a kérdésem, hogy ezek a tisztítóaknák mikor 

lesznek teljesen rendben? Magasan állnak ki a csövek, akadályozzák a közlekedést… 

 

Nánási Attila: Azt holnap, a víztartási próba után rendbe rakják a fiúk, visszavágjuk. 

 

Kerécz Péter: Mikor jövünk be a faluba, miért nincs kitáblázva, hogy mire számítson az 

ember? A másik kérdésem, hogy a csapadékvíz elvezetést a Kossuth Lajos utcában hogyan 

lehet megoldani? Minimalizálhatóak lennének ezek a problémák. 

 

Nánási Attila: Kint vannak a táblák. 

 

Dicső László: Megnézzük a táblákat. A munkaárokba a csapadékvíz juttatása. Több kárt 

okozott, mint hasznot. Az út alapréteg rendje, ha betongerendát beleépítünk, szép fog repedni. 

Minimum olyan állapotban kell visszaadnunk a munkaterületet, ahogy átvettük. Kollégák 

feladata mindez, akkor tud ez megvalósulni, ha egy teljes szakasz munkálatai kész vannak. 

Hogy mikor lehet a rendszerre rákötni? Vízjogi üzemeltetési engedély megszerzését követően, 

aminek feltétele a projekt műszaki átadása, a vagyonleltár elkészítése, és az átemelő elindítása. 

Ami előrelépést lehet tenni az ügyben, hogy a kitörési ponttól a tisztítóidomig, de nem 

összekötve a kettőt, az udvartéri vezetéket ki lehet építeni. Ez a mostani állás. 

 

Kovács Miklós: Ki az a személy, akit telefonon utol lehet érni, mikor Szalántáról hozzák be a 

vezetéket, mert azt az én általam művelt földterületen keresztül fogják keresztül hozni. 

 

Dicső László: Engem, egyeztessünk. 

 

Máli Julia: Megadom a telefonszámokat. 

 

Dicső László: Intézzük. 

 

Heller László: Az a kérdésem, hogy énhozzám mikor érnek oda, és meg fogják-e kérdezni, 

hogy én hova szeretném a bekötést? 

 

Nánási Attila: A kollégák fognak mindenkivel személyesen egyeztetni, szerintem kb. másfél 

hét múlva fogunk odaérni Önökhöz. Fogják keresni a kollégák. 

 

Heller László: A focipálya felől, ha bejövünk, ott a zsákutca tábla. valaki vegye már le! 

 

Máli Julia: Egyeztessünk, oldjuk meg! 

 

Kocsondi Pál: Kossuth Lajos utca kettőből jöttem, ez egy kis zsákutca, ahol még nem történt 

semmi. A múlt héten történtek felfestések. Kellemesen meg is ijedtünk, annyi a felfestés. Kivel 

kell beszélni, hogy konkrétan hol lesz a házi bekötés? 

 

Dicső László: Azt konkrétan velük. Nyomott vezetéknél házi átemelő van, kitörési pontról 

valahol a mostani emésztő vonalában. Lent vannak a föld alatt a közművek, a 

telekommunikáció, a víz és a gáz. Ezek különböző színekkel ki vannak jelölve. Figyelembe kell 

venni a gáz és vízvezetéket, hogy hogy megy be. Akivel nem tudnak a kollégák személyesen 

beszélni, hagynak értesítést, hogy egyeztetni tudjanak. 
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Katona László: Az elején elhangzott, hogy segítitek a kökényi lakosokat, együttműködtök, így 

mondom. Nálunk három méterre rakták le a bekötési pontot, és mondtátok, hogy kérjünk 

segítséget az önkormányzattól. Az önkormányzat szerintem senkinek nem ad ilyen segítséget. 

Megkérdeztem, hogy mennyiért rakjátok le méterét, erre mondtatok egy olyan összeget, hogy 

majdnem hanyatt estem. De nem csak én vagyok így. Két méterre mondtátok, hogy 200.000,-

Ft. Nálunk kb. 25 métert kell ásni, az két és félmillió forint. 

 

Stiebel Lőrinc: 3 millió. 

 

Dicső László: Ez irreális. Mi abban tudtunk segíteni, hogy kiválasztjuk a legideálisabb helyet. 

Kettő különböző hálózat van. Az egyik a közüzemi hálózat ami az, ami a tisztító idomon kívül 

van, meg az utcán van, illetve a házi átemelő. Nekünk ennek a kiépítse a feladatunk, erre 

vállaltunk felelősséget. A belső hálózat kiépítése a lakóké. 

 

Katona László: Nem lett volna egyszerűbb, ha átemelőt raktok az ilyen helyre? 

 

Dicső László: Van amelyik átemelésre van tervezve. Ez így ment végig a közbeszerzésen, ez 

van a vállalkozói szerződésben, erre használja fel az önkormányzat szabályszerűen a támogatási 

összeget. Nem tudok erre jó választ adni. Amit a vállalkozási szerződés kiköt, aszerint járhatok 

el. Amiben az ember tud, abban segít, de a szabályokkal szemben nem tudunk menni. Biztos itt 

is meg fognak jelenni olyan hirdetések, hogy házi bekötő csatorna építését vállalja valaki. Jó 

kivitelezőt kell választani. 

 

Katona László: Még egy kérdés. Egyetlen helyen láttam, hogy a munkások tisztelik az 

aszfaltot, hogy gumit raknak a markoló talpa alá. A többi helyen nincsen. 

 

Nánási Attila: A többin is van, a munkagépbe építve. 

 

Dicső László: Azt javítanunk kell, ahol sérülést okoznak. Köszönjük a jelzést. 

 

Kiss Csaba: A Felsőhegyi úton lakom. Pont velünk szemben depóztok. De az a baj, hogy nem 

csak ott, hanem az út szélén is. Kosz van, sár van, nincs takarítva. Közlekedéstechnika: Ott van 

kirakva a tábla, ahol dolgoztok, nem előtte. Kétszer sikerült csak egyből hazaértem. Kicsit 

próbáljanak a kollégák előbb tájékoztatni bennünket. Az önkormányzattól kaptunk olyan 

levelet, hogy a kukákat rakjuk olyan helyre, ahonnan el tudják vinni. Nem tudom, merre 

induljak el vele. Többen vagyunk, a Lőrinc is, hogy inkább a Sanyiék felé járunk, egyrészt, 

hogy titeket ne zavarjunk, másrészt mert így könnyebb. 

 

Máli Julia: A kukák kérdését azóta módosítottuk. Kiment erről is egy tájékoztatás, hogy 

mindenki rakja ki a kukáját előző este vagy aznap reggel 6-ig, ahogy a szerződésben is szerepel. 

A beruházás miatt mi vagyunk a hulladékgyűjtésnél az elsők. Így a kukásautó még a 

munkaárkok bontása előtt végig tud járni a faluban. Ez az infó az újságban lejött. Ezt találtuk a 

legjobb megoldásnak. Amíg a beruházás tart, ez így fog maradni. 

 

Dicső László: Jönnek a rosszabb idők, fokozottabban fogjuk ezt ellenőrizni és időben jelezni. 

 

Máli Julia: Mindenki nyugodjon meg, mindenkivel személyesen fognak egyeztetni. Akit nem 

találnak otthon, az az információ befut hozzánk és kérnek elérhetőséget. 
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Fekete Tímea: A Petőfi utcában egy beláthatatlan szakasz van, az egyik emberüknél van tárcsa, 

de nem használta, én pedig szembementem egy másik autóval. Nem történt semmi baj, lassan 

mentünk, de erre figyeljenek jobban. 

 

Nánási Attila: Tartunk egy eligazítást a fiúknak. 

 

Heller László: Ahogy ez a munka folyik, az szuper. 

 

Hillebrand Gábor: Nagyon szépen dolgoznak a fiúk, de vannak azért fennakadások. Én 

messzebb szoktam parkolni, hogy ne akadályozzam a munkát. De vannak olyanok a faluban, 

akik beállnak a teherautó elé, akadályozzák a munkát. 

 

Dicső László: Köszönjük a segítséget. 

 

Fülöp Józsefné: Köszönet Önöknek és a vezetőknek. Megbeszéltük, hogy hova legyen téve a 

cső, mindent szépen elmagyaráztak. Köszönöm szépen a felvilágosítást, nagyon aranyosak. 

 

További kérdés hiányában Máli Julia polgármester a fórumot bezárta. 

 

 

K.m.f. 

 

 

 Máli Julia                                                    Dr. Kislaki – Frank Brigitta 

polgármester                                                                                            jegyző 


